

Sustaining health security in Oyo State towards 2050

IA Ajimobi¹ and AP Adeduntan²

*State House¹ and Ministry of Health², Oyo State Government,
Agodi, Ibadan, Nigeria*

Abstract

Introduction: Oyo State with 33 Local Government Areas and 351 wards operates a three-tier healthcare delivery system. There are challenges associated with changes in population, climate and environment, social security among others as we move towards 2050. There is a need to highlight the structure of healthcare in the State, review current challenges and propose mechanisms to ensure health security for Oyo State before 2050.

Methods: A review of the structure, activities and interventions involved in healthcare delivery in Oyo State was undertaken with a comprehensive analysis of current challenges and future steps to be taken to ensure health security in Oyo State.

Results: Oyo State has over 2,000 healthcare facilities distributed across the three tiers of healthcare for a population of over 8 million citizens. There have been recent structural and functional developments to strengthen facilities and policies and improve healthcare delivery in the State. Notable steps were advanced to ensure health security in the State by the year 2050.

Conclusion: The goal in Oyo State is the dictum - Health is Wealth, as a healthy workforce is a productive work force. The vision and mission for healthcare delivery are beyond the year 2050. Hence, a multi-sectoral approach to healthcare delivery including but not limited to capacity building, reduction in maternal/infant mortality, a productive and encouraged medical workforce and a private sector involvement will be pivotal towards health security by 2050.

Keywords: *Health security; Oyo State; universal coverage*

Abstrait

Introduction : L'État d'Oyo, qui regroupe 33 communes et 351 quartiers, gère un système de prestation de soins de santé à trois niveaux. Il y a des défis liés à l'évolution de la population, du climat et de l'environnement, de la sécurité sociale, entre autres, à l'horizon 2050. Il est nécessaire de mettre en évidence la structure des soins de santé dans l'État, de passer en revue les défis actuels et de proposer des mécanismes pour assurer la sécurité sanitaire de l'État d'Oyo avant 2050.

Méthodes : Un examen de la structure, des activités et des interventions en matière de prestation de soins de santé dans l'État d'Oyo a été entrepris avec une analyse complète des défis actuels et des mesures à prendre pour assurer la sécurité sanitaire dans l'État d'Oyo.

Résultats : L'État d'Oyo compte plus de 2 000 établissements de soins de santé répartis sur les trois niveaux de soins de santé pour une population de plus de 8 millions de citoyens. Des évolutions structurelles et fonctionnelles ont récemment eu lieu pour renforcer les infrastructures et les politiques et améliorer les prestations de soins de santé dans l'État. Des mesures notables ont été avancées pour assurer la sécurité sanitaire de l'État d'ici 2050.

Conclusion : L'objectif dans l'État d'Oyo est la diction : la santé, c'est la richesse, car une main-d'œuvre en bonne santé est une main-d'œuvre productive. La vision et la mission de la prestation des soins de santé vont au-delà de l'année 2050. Ainsi, une approche multisectorielle de la prestation des soins de santé, comprenant notamment le renforcement des capacités, la réduction de la mortalité maternelle et infantile, une main-d'œuvre médicale productive et encouragée et une implication du secteur privé servira de pivot pour la sécurité sanitaire d'ici 2050.

Mots clés : *La sécurité sanitaire ; État d'Oyo ; soin santé primaire ; soin de santé secondaire ; soin de santé tertiaire*

Correspondence: Sen. I.A. Ajimola, State House, Oyo State Government, Agodi, Ibadan, Nigeria. E-mail: ajimobi@oyostate.gov.ng